
POSLANECKÉ LISTY
Pracovné spravodajstvo z poslaneckej lavice Alexandra Gálfyho

O K TÓB E R  2 0 1 8  Z A D A R M O

Editorial 

Odpočet mojej práce  

v poslaneckej lavici MsZ 

Kultúra 

pre všetkých a pre nikoho

Jozef Janiga 

Bilancia poslaneckej aktivity 

 

V  T O M T O  Č ÍS L E :

Termíny verejných

prezentácií projektu  

5 PRIORÍT PRE TATRY

Podrobná analýza práce poslancov 

MsZ Vysoké Tatry 

Aj keď sa mi väčšinu z nich podarilo naplniť, do budúcna mi ostalo aj niekoľko 

záväzkov a to hlavne z dôvodu, že napriek predstavám množstva občanov, 

mestské zastupiteľstvo nemá také možnosti a právomoci, ktoré by tie najväčšie 

nedostatky a systémové chyby vedenia mesta mohli zásadne ovplyvniť. 

Preto mi často ako posledná možnosť ostávalo len o nich verejne rozprávať 

a písať. Pokiaľ mi to bolo umožnené, o mnohých kauzách a prešľapoch mesta 

som Vás informoval prostredníctvom Tatranského dvojtýždenníka. 

Po novinársky neetických praktikách zastupujúceho vedenia mestských novín 

a nekorektných útokoch voči mojej poslaneckej práci, som začal vydávať tieto 

Poslanecké listy a taktiež som stále zverejňoval moje články 

aj na internetových stránkach www.pretatry.sk. 

V á ž e n í  T a t r a n c i ,  k e ď  s o m  v ď a k a  V a š i m  h l a s o m  
p r e d  š t y r m i  r o k m i  p r výk r á t  z a s a d o l  d o  p o s l a n e c k e j  
l a v i c e ,  m a l  s o m  m n o ž s t v o  p r e d s t á v ,  a k o  s v o j o u  p r á c o u  
p r i s p i e ť  k  z l e p š e n i u  f u n g o v a n i a  a  v e d e n i a  n á šh o  m e s t a .  
D n e s ,  n a  k o n c i  v o l e b n éh o  o b d o b i a ,  c í t i m  p o v i n n o s ť  
v e r e j n e j  r e k a p i t u l á c i e ,  t a k z v a n éh o  o d p o č t u  p r á c e  
a  ú l o h ,  k t o r é  s o m  s i  n a  z a č i a t k u  p l n e n i a  mô j h o  
p o s l a n e c k éh o  m a n d á t u  p r e d s a v z a l .  

A L E X A N D E R  G Á L F Y

Úvodné slovo

VOĽTE ČÍSLO
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Za posledné roky som napríklad upozornil na množstvo chýb pri realizácií nekonečnej opravy 

(trvala 10 rokov) bývalého Domu služieb, na prípad vedením mesta v tichosti zrušenej polikliniky 

v Novom Smokovci a na súčasnú kritickú situáciu tohto zdravotníckeho zariadenia, na minimálne 

využívanie príležitostí získavania financií na mestské projekty z rôznych fondov a grantov, 

na žalostný stav poskytovania sociálnych služieb a na ďalšie množstvo oblastí, ktoré, či to niekto 

chce priznať alebo nie, v našom meste jednoducho nefungujú. 

Poslaneckú prácu a všeobecne verejnú službu vnímam v dvoch rovinách. V prvej ako prijímanie 

systémových pravidiel fungovania mesta a garantovanie ich dodržiavania, v tej druhej ako cielenú 

pomoc občanom a riešenie ich konkrétnych potrieb. 

Pokiaľ ide o moju prácu na zlepšovaní dielčich problémov mesta, považujem ju za úspešnú, 

aj keď kvôli číselným pomerom v poslaneckom zbore sa mi niektoré potrebné riešenia nepodarilo 

presadiť. Kolegovia, poslanci ma napríklad väčšinou hlasov nepodporili v mojej snahe zabrániť 

zrušeniu Lekárskej služby prvej pomoci vo Vysokých Tatrách, v úsilí prehodnotiť nákup 

predražených parkovacích automatov za 170 tisíc Eur,  či v presadzovaní môjho návrhu 

o obsadzovaní mestských podnikov domácimi uchádzačmi. 

Na druhej strane sa mi podarilo prispieť k čiastočnej obnove prístrojového zariadenia 

na rehabilitácie v Zdravotnom stredisku v Novom Smokovci, k osvetleniu cintorína a inštalovaniu 

jeho bezpečnostného oplotenia proti medveďom, k položeniu nových asfaltových povrchov 

na našich cestách a chodníkoch, k rôznym dopravným zmenám zlepšujúcim bezpečnosť 

na cestách hlavne pre chodcov, k doplneniu mestského mobiliáru, vymaľovaniu denného centra 

pre seniorov, k vybudovaniu detského ihriska v materskej škole na sídlisku Sibír a k mnohým 

menším či väčším projektom, zlepšujúcim kvalitu života v meste.  

Kultúra pre všetkých a pre nikoho

Smelá 
vízia, 

rozumný 
 plán, 

 poctivá 
práca, 
dobré 

riešenia.
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Bol som taktiež jedným z piatich poslancov, ktorí nepodporili návrh zvýšenia poplatku za odvoz komunálneho odpadu 

pre domácich obyvateľov a zároveň 80% zníženia pre vlastníkov apartmánových bytov. Tento ťažko pochopiteľný návrh naopak 

podporovali poslanci Gabriel Jamnický, Michal Hanč, Milan Maník, Róbert Gálfy a Pavel Schlaffer. Inicioval som aj podpisovú 

akciu voči výstavbe nových apartmánových bytov v Dolnom Smokovci a ako prvý som kriticky poukázal na ich živelnú výstavbu 

v celom meste. Podarilo sa mi podnietiť aj zmenu stanov a zásad hospodárenia Oblastnej organizácie cestovného ruchu, čo mestu 

prináša ročne 300 tisíc Eur a taktiež nápravu v zmluve s investorom o rekonštrukcii Domu služieb, čo nám ušetrilo 480 tisíc Eur. 

Okrem iného som vyvíjal aj aktivity na urýchlenie prijatia novej zonácie TANAPu a taktiež som pravidelne poukazoval na veľké 

množstvo nevýhodných či vyložene zlých zmlúv z minulosti, ktoré naše mesto pripravujú o desiatky tisíc Eur ročne. 

Plnenie konkrétnych poslaneckých úloh, vychádzajúcich aj z množstva vašich podnetov teda považujem za splnené, aj keď, 

samozrejme, vždy sa dá urobiť ešte viac. Už ťažšie to však bolo s presadzovaním systémových zmien správy a fungovania mesta, 

ktorých zavedenie záleží hlavne na ochote vedenia Vysokých Tatier. Tu však akékoľvek snahy o zmenu narážajú už dlhé roky 

na nezáujem, respektíve na úplne iné záujmy ako tie verejné. 

Aj z tohto dôvodu som sa rozhodol v komunálnych voľbách kandidovať na post primátora mesta a mojím programom, ktorý by sa 

dal zhrnúť ako smelá vízia, rozumný plán, poctivá práca a dobré riešenia, vrátiť tatranskej radnici skutočný zmysel jej existencie. 

Vysoké Tatry boli v minulosti vyprofilované ako kúpeľné a rekreačné mesto s pestrým spoločenským životom 
a s bohatou kultúrnou tradíciou. 
Do istej miery logická, ale na druhej strane aj živelná a unáhlená premena klimatických kúpeľov na komerčné centrum 
turistického ruchu, priniesla okrem zmien podoby a fungovania mesta, ovplyvňujúcich hlavne kvalitu života domácich 
obyvateľov, aj podstatnú premenu mestskej kultúry.  

Postupne boli zatvorené všetky tatranské kiná, nechal sa schátrať amfiteáter, zaniklo kníhkupectvo, architektonické pamiatky sú 

zanedbané, miesta a lokality, v ktorých sa uskutočňujú umelecké produkcie sú viac provizórnymi, ako skutočnými kultúrnymi 

priestormi. Samostatnou kapitolou je programová skladba tatranskej kultúry v réžii mesta, ktorej chýba akákoľvek invencia, 

stratégia, žánrová rozhľadenosť a pochopenie rozdielu medzi zábavou a kultúrou, medzi umením a gýčom. 
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Pre objektívnosť musím uviesť, že podobne plochú, komerčnú a obsahovo chudobnú skladbu programov určených pre všetkých 

a zároveň pre nikoho, má aj mnoho iných miest. Vysoké Tatry by sa však kvôli svojej minulosti a vysokej návštevnosti mali 

odlišovať od priemernej kultúrnej ponuky menších miest a mestskú kultúru definovať ako mimoriadne dôležitú súčasť života 

domácich obyvateľov a zároveň ako významnú časť rozvoja, propagácie a identity mesta. 

Iste, v programoch mesta sa objavilo aj niekoľko naozaj kvalitných projektov, avšak veľmi málo a taktiež väčšinou viac 

vychádzajúcich z ponúk spriatelených agentúr, ako z vlastnej a cielenej dramaturgie. 

Je však len ťažko pochopiteľné, že výber mesta siaha aj po vyložene estrádnych produkciách, alebo, že napríklad do ponuky 

tohtoročného kultúrneho leta bolo naprogramovaných až 13 koncertov skupín hrajúcich prevzatý repertoár. To naozaj tak 

podceňujeme domáce aj zahraničné publikum, že v hlavnej sezóne ponúkame Elán, Shadows, či Michal Tučný a Duchoň revival? 

Nie, nepresvedčia ma ani pravidelne nafukované čísla návštevnosti, ani tradičné argumenty o popularite podobných koncertov. 

Kultúrne programy v réžii mesta musia v sebe niesť pridanú umeleckú hodnotu a nemôžu byť len zábavou. 

Tatranská kultúra, to však nie sú len programy, ale celé spektrum infraštruktúry, domáca scéna, galérie, knižnice, súkromné 

aktivity, či sakrálne a architektonické pamiatky.To všetko potrebuje nutne novú koncepciu s jasnou a s rozhľadenou víziou.  
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Kolorit a poloha nášho mesta majú veľký potenciál prispieť k jeho kultúrnej atmosfére tak, aby sa stalo vyhľadávaným cieľom 

umelcov aj návštevníkov. Kvalitná programová ponuka v Tatrách má pri erudovanej dramaturgii a cielenej previazanosti 

s cestovným ruchom možnosť vytvoriť z mesta aj kultúrnu destináciu, obzvlášť v mimosezónnych mesiacoch. 

Reprezentatívna kultúrna ponuka sústredená do letných mesiacov by mala byť zároveň určená aj návštevníkom, ktorým 

v odpoludňajších a večerných hodinách bude dotvárať ich pobytový program a zároveň neurazí ich kultúrny vkus. 

Napriek súčasnej nulovej kultúrnej infraštruktúre je v našom meste množstvo umelcov či organizátorov podujatí, s ktorými je určite 

možné vytvoriť spoločnú platformu, garantujúcu kreatívnu tatranskú scénu a pestrý mestský kultúrny život. Samozrejme, pri 

realizácii novej koncepcie bude nutné vypracovávanie kvalitných projektov, žiadostí o granty či hľadanie dôležitých partnerov. 

Výsledkom však bude kultúrna ponuka na medzinárodnej úrovni, vlastná umelecká scéna, spokojnosť domácich obyvateľov 

aj návštevníkov a kultúrny imidž mesta, zásadne zvyšujúci našu hodnotu na mapách čoraz väčšieho počtu kultúrnych turistov.  

3997 
OBYVATEĽOV 
JE MÁLO, 
ALE 
NA ZMENU 
TO STAČÍ! 

V prvom rade je nutné obnoviť absolútne zdecimovanú kultúrnu infraštruktúru. 

To, okrem iného, znamená zásadne zrekonštruovať kino Tatry v Tatranskej 

Lomnici a vybaviť ho novými sedadlami, digitalizáciou a malou divadelnou 

technikou, pre možnosť organizovania rôznych kultúrnych podujatí. 

V Starom Smokovci vytvoriť malé prírodné kino v lokalite bývalého amfiteátra, 

ktoré by taktiež umožňovalo aj iné žánrové umelecké predstavenia. 

 Zároveň, rozširovanie a podpora portfólia domácich umelcov a organizátorov 

kultúrnych podujatí musia byť pre mesto rovnako dôležité, 

ako ponúkanie kvalitných hosťujúcich programov. 

A L E X A N D E R  G Á L F Y

Termín komunálnych volieb, ktoré sa budú konať 10. novembra 2018 
sa pomaly blíži a vo svojich schránkach onedlho nájdete množstvo 
predvolebných materiálov. Zároveň, sa už naplno rozbieha zaužívaná 
tatranská predvolebná prax, založená na rozdávaní tašiek s potravinami, 
so zeleninou a s alkoholom, či na organizovaní štedrých pohostení a výletov.  

Ako jeden z kandidátov na post primátora mesta Vysoké Tatry, som sa rozhodol 

neísť touto cestou „kupovania“ si hlasov jednorázovými darmi od sponzorov, 

ale Vás, Tatrancov, presvedčiť svojou prácou, kompetenciou a fundovaným 

programom prinášajúcim trvalý a udržateľný rozvoj nášho mesta.  



Posledné mesiace som so skupinou odborníkov pripravoval materiál, ktorým Vás 

chcem v týchto voľbách osloviť. Nejedná sa však o klasický volebný program plný 

sľubov, ale o konkrétny pracovný plán činností, opatrení a zmien, ktoré naše mesto 

nutne potrebuje. Je reálne uskutočniteľným plánom zlepšenia všetkých oblastí 

mestskej správy a infraštruktúry, prinášajúcim prospech hlavne domácim 

obyvateľom. Zároveň je koncepčnou víziou kam, ako a pre koho sa chce naše 

mesto v najbližších rokoch rozvíjať. 

Víziou založenou nielen na potrebách, ale aj na možnostiach mesta Vysoké Tatry.   

Tento materiál nájdete vo svojich schránkach pod názvom 

5 priorít pre Vysoké Tatry 

a aj touto cestou si Vás dovoľujem požiadať o jeho preštudovanie, 

porovnanie s materiálmi ďalších kandidátov a jeho uvážené posúdenie. 

Krátke správy 
z radnice
Na ostatné zasadnutie mestského 

zastupiteľstva v predvolebnej snahe 

dobehnúť zameškané, pripravilo 

vedenie mesta poslancom až 53 bodov 

programu. Tento počet však znížila 

tradičná kvalita/nekvalita prekladaných 

materiálov, keď 19 z nich nebolo 

právnikom mesta a hlavným 

kontrolórom odporučených 

na schválenie. Podobne nekvalitne 

pripravené materiály sa v zastupiteľstve 

objavujú pravidelne a kvôli zle 

napísaným zmluvám sa v minulosti 

muselo zastupiteľstvo schádzať 

aj na mimoriadnych zasadnutiach, 

aby sa predišlo právnym a finančným 

dôsledkom ich chýb.  
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Radnica predložila poslancom aj prvý 

návrh rozpočtu mesta na budúci rok, 

ktorý okrem tradične prekopírovaných 

položiek neprináša nič nové. 

Mimo potrebných investícií tak 

aj naďalej ostávajú naše zdravotnícke 

zariadenia, sociálne služby, záchytné 

parkoviská a množstvo ďalších oblastí, 

priamo ovplyvňujúcich kvalitu života 

v meste. Najvyšším navýšením 

v rozpočte tak prešli len platy 

zamestnancov mestského úradu.  

Kým návrh výdajov budúcoročného 

mestského rozpočtu je v niektorých 

kapitolách vyložene podfinancovaný, 

v príjmových oblastiach prichádza 

vedenie mesta na nevýhodných až 

špekulatívnych zmluvách o desiatky 

tisíc Eur ročne. 

Napríklad, kým niektoré subjekty platia 

za meter štvorcový ročného prenájmu 

mestských pozemkov od 30 do 70 Eur, 

čo je v súlade so všeobecne prijatými 

podmienkami, iné majú kamarátske 

ceny klesajúce až na 13 centov! 

Potom naozaj neprekvapí, že na nový 

röntgen či cyklochodník už v rozpočte 

nič nezvýši.  

Poslanecké listy (október 2018) 

Náklad: 2 100 kusov 

Alexander Gálfy, Starý Smokovec 66, 062 01 Vysoké Tatry

ALEXANDER  GÁLFY 
PRIORÍT PRE TATRY 

VEREJNÁ PREZENTÁCIA VOLEBNÉHO PROGRAMU 

22. 10 o 17.00 hod. Vyšné Hágy 

jedáleň Národného liečebného ústavu 

23. 10 o 16.30 hod. Tatranská Polianka 
kaviareň Sanatória Dr. Guhra 

24. 10 o 17.00 hod.  Nový Smokovec 

Hotel Atrium 

25. 10 o 16.00 hod. Tatranská Lomnica 
zotavovňa Kremenec 

26. 10 o 17.00 hod. Dolný Smokovec 
Denné centrum 

05.  11 o  17:00 hod. Tatranská Kotlina  
penzión Koliba 
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Samozrejme, môj program Vám plánujem odprezentovať aj na osobných 

stretnutiach v nižšie uvedených termínoch, na ktoré Vás srdečne pozývam. 

Z môjho pohľadu, tieto voľby prinášajú poslednú možnosť zastaviť súčasnú 

premenu Vysokých Tatier z podhorského mesta len na jeden veľký komerčný rezort 

a zároveň naštartovať obnovu základných mestských funkcií slúžiacich hlavne 

domácim obyvateľom. 

Ako kandidát, ktorý sa za tieto nutné zmeny dlhodobo zasadzuje, som si vedomý, 

že to nebude ľahké, avšak zároveň ako jeden z tých, ktorí s Tatrami 

spojili navždy svoje životy, sľubujem, že pre naše mesto, jeho ľudí 

a prírodu, ktorá ho obklopuje, urobím maximum.   

INAK / LEPŠIE / PRE ĽUDÍ
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Tým nechcem povedať, že problémy nevznikli aj za našej éry. Žiaľ, nepodarilo sa nám viacero pekných zámerov, čo je určite škoda. 

Celé to ešte znásobila zlá komunikácia medzi primátorom, poslancami a zamestnancami Mestského úradu. 

Častokrát sa stretávam s otázkami, čo sme vlastne robili. Ťažko sa odpovedá tým, ktorí nevedia čím sme sa zapodievali, takže 

aspoň zopár štatistík. Za toto volebné obdobie sme dodnes mali spolu 29 zastupiteľstiev a štatistiky odzrkadľujú výkony poslancov 

od 15. 12. 2014 do 28. 6. 2018. 

Vychádzal som zo zverejnených zápisníc, takže výsledky sa môže jemne líšiť od reálneho stavu. Pre objektívnosť je potrebné uviesť, 

že poslanec Tomáš Tišťan sa zúčastnil 10 zastupiteľstiev a potom ho nahradil Michal Hanč. 

 

Základným pracovným nástrojom poslancov je diskusia k materiálom v pléne, v ktorej poslanci prezentujú svoje stanovisko 

na základe ktorého následne hlasujú. 
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Diskusia v pléne 

Ak má predkladaný materiál vady, ktoré je potrebné opraviť, resp. ak majú poslanci podnety k daným materiálom alebo aj k rôznym 

iným témam, môžu podať poslanecký návrh, ktorým zásadne menia podstatu vecí. 

Poslanecký návrh 

Pomaly sa končí volebné obdobie 2014 – 2018 a je na čase bilancovať. Musím sa priznať, že s výsledkami tohto štvorročného 
obdobia nie som veľmi spokojný. Áno podarilo sa urobiť pár dobrých vecí, ale z môjho subjektívneho pohľadu sa mi toto 
obdobie zapísalo do spomienok ako hasenie problémov, ktoré vznikli v minulosti zo zlých rozhodnutí na strane vedenia 
mesta, ale aj Mestského zastupiteľstva.  

Bilancia poslaneckej aktivity
J O Z E F  J A N I G A



Veľmi dôležitou časťou práce poslancov je interpelácia, ktorou sa dožadujú odpovedí od kompetentných zástupcov mesta k rôznym 

témam, a prostredníctvom ktorých sa pýtajú v mene občanov na zásadné otázky ohľadom diania v samospráve. 
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Samostatným bodom každého zastupiteľstva je diskusia, v ktorej poslanci prezentujú svoje postrehy, problémy alebo len informujú 

o dianí v jednotlivých častiach mesta. 

Interpelácia 

Samozrejme, prácu poslancov je možné hodnotiť aj prostredníctvom ich dochádzky na mestské zastupiteľstvo. Najväčšieho počtu 

zasadnutí sa zúčastnili Pavel Schlaffer (28x), Darina Jatiová (27x), Milan Maník (26x) a Mária Bitnerová (25x). Za nimi nasledujú 

Alexander Gálfy, Jozef Janiga a Róbert Gálfy (24x), Gabriel Jamnický (22x), Iveta Šestáková (19x) a Michal Hanč, ktorý však 

vystriedal v poslaneckej lavici Tomáša Tišťana (spolu 26x). Je ale potrebné zdôrazniť, že práca poslanca nie je len činnosť počas 

zastupiteľstva. Je to aj práca s občanmi, zastúpenie v poradných komisiách alebo v dozorných orgánoch rôznych organizácií. 

 

Ako som v úvode spomenul, toto štvorročné volebné obdobie končí a pred dverami sú voľby. Voľby, v ktorých občania vystavia 

svojmu primátorovi a poslancom známky, a v ktorých rozhodnú o ďalšom smerovaní mesta. Ten, kto sa zaujíma o veci verejné vie, 

v akom stave sa naše mesto nachádza a aké výzvy naň čakajú. 

 

Preto chcem všetkých poprosiť o vážne zamyslenie sa nad budúcnosťou nášho mesta a zároveň požiadať o zodpovednosť. 

Je len na Vás, na občanoch mesta Vysoké Tatry, či ponecháte taktovku terajšiemu primátorovi a poslancom, alebo či zvolíte zmenu. 

Ak chcete zmenu, nestačí zmeniť poslancov. Zo svojej 12 ročnej praxe poslanca Vám viem zodpovedne povedať, že poslanci 

nemajú zásadný vplyv na smerovanie mesta. Takúto výsadu má len primátor s podporou zodpovedných poslancov. 

Rozhodne sa nedajte zaslepiť prázdnymi sľubmi, lacnými darmi, ale nechajte sa viesť zdravým rozumom.  
Jozef Janiga 

poslanec MsZ Vysoké Tatry

Diskusia


